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Referat af møde i Ældrerådet den 8. januar 2024 

Deltagere i mødet: 

 

Anne Klein  A 

Erik Strand  X 

Erik Thomsen X 

Eva Hansen  X 

Frank Binderup X 

Flemming Friis Larsen X 

Hanne Trebbien X 

Hans Henrik Olsen X 

Hermand Pedersen X 

Mariann Mehder A 

Marianne Lund X 

Marie Jørgensen X 

Vivi Skriver  X 

 
1. Godkendelse af dagsordenen 

Beslutning: Erik T. ønskede et punkt på om snerydning.  

 

2. Meddelelser fra formanden: 

Marie er blevet interviewet til ”Kommunal Sundhed” om ”Samskabt tilsyn”. 

Interviewet udsendes til rådet. 

Marie deltager i møde om Sundhedsklyngen den 9. januar hos Ældre Sagen i Solrød. 

Rådet har fået henvendelse om et møde om seniorboliger i Svogerslev. Der er ikke 

faslagt en dato endnu. I øvrigt enighed om at seniorboliger et meget vigtigt emne, 

som rådet er meget opmærksom på. 
 

 Fra Forvaltningen: Sundheds- og omsorgschef Betina Arendt orienterede om 

forskellige emner:  

Borgere som er visiteret til spisning kan fortsat spise på et nærliggende plejecenter. 

Snevejret har betydet, at hjemmeplejen har måttet aflyse praktisk hjælp hos nogle 

borgere men ikke personlig pleje. 

Christel Damgaard, leder i Akutplejen stopper i Roskilde Kommune, da hun har 

fået nyt job. 

På det kommende møde i Sundheds- og Omsorgsudvalget er der et punkt på om 

Seniorhøjskolerne, herunder den udekørende gruppe.  

Betina vender tilbage med skriftligt svar om takststigninger på servicepakker.  

De negative konsekvenser af afskaffelsen af klippekort blev påpeget endnu 

engang. 

 

 

Fra andre: Intet til dette. 
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3 Sager til behandling: 

 3.1  Byens haver.  

 Beslutning: Nikolaj Avlund fra By, Kultur og Miljø holdt et 

oplæg om Byens Haver – udvikling af Roskilde Sydvest. 

Der er borgermøde den 24. januar 2024 og herefter følger en 

lang proces før projektet er endeligt realiseret. På baggrund af 

oplægget blev drøftet en række spørgsmål. 

 

Der udarbejdes et høringssvar fra PTU-gruppen i Ældrerådet 

efter borgermødet den 24. januar 2024 med bl.a. ros for 

kommunens inddragelse af borgerne. 

  

  3.2  Evaluering af Møde med Sundheds- og Omsorgsudvalget den 7. 

december 2023 kl. 17.00. 

   Beslutning: Enighed om at der fra Ældrerådets side fremover 

bør strammes op på mødernes forberedelse og afvikling.  

   

  3.3  Årsplan for 2024. 

   Beslutning: Den 29. april 2024 deltager borgmesteren i 

Ældrerådets møde. Endvidere planlægges et offentligt møde i 

april med bl.a. Mette Olander – datoen er efterfølgende fastsat 

til den 17. april 2024, kl. 14.00. Der kommer input fra PTU-

gruppen vedr. et møde med direktøren for By, Kultur og Miljø 

om bl.a. seniorboliger. 

 

 3.4 Evaluering af Ældrerådets vision  

Beslutning: Der er ikke kommet bemærkninger fra rådets 

medlemmer.  

 

 3.5 Drøftelse af Byrådets vision: Sammen skaber vi velfærd. 

 Fremtidsværksted 15. januar. 

Beslutning: Fleming og Marie – og muligvis flere fra 

Ældrerådet - deltager i mødet. 

 

3.6 Ældrerådets årsberetning for 2023. 

 Beslutning: Grupperne og 60 PLUS formulerer indlæg til 

årsberetningen, som drøftes på mødet i Ældrerådet i februar 

2024. Der udsendes disposition for årsberetningen til rådets 

medlemmer sammen med referatet. 

 
 3.7 Invitation fra regeringen til stormøde om ældres velfærd 

  30. januar kl. 10.30 – 15.45 i Fredericia 

Beslutning: Marianne, Hermand, Hans Henrik og Erik deltager 

i mødet. Erik laver en rejseplan. 
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3.8 Nyt fra grupperne. 

  Sundheds- og Omsorgsgruppen 

  Beskæftigelses- og Socialgruppen 

  Plan- og teknikgruppen 

  Klima- og Miljøgruppen 

 Kultur- og Idrætsgruppen 

 

Beslutning: Arbejdet med etablering af cykelstier på Dr. 

Margrethes Vej starter nu. Ældrerådet forudsætter at de 

berørte borgere er blevet hørt/inddraget. 
 

3.9  Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen fra rådets 

medlemmer 

 Beslutning: Intet til dette punkt. 

 

3.10 Gensidig orientering fra ældrerådsmedlemmer, der er 

kontaktpersoner i 

 Bruger- og Pårørenderådet  

Beslutning: I Ågerup har man drøftet madproduktionen med 

lederen af køkkenet. 

På Plejecenter Trekroner er der forskellige udfordringer i BPR. 

Hyrdehøj holdes møde den 15. januar, bl.a. om samskabt tilsyn. 

I Skt. Jørgensbjerg BPR er flere stoppet. Lederen indkalder til 

stormøde den 24. januar 2024.  

 
3.11  60+  

Beslutning: 60+ nr. 1 udkommer den 13. marts 2024 med 

deadline den 28. februar. Mariann har fået tilbud om at skrive 

klummen i avisen.  

Beslutning: I kommende nummer laves interview med de to 

borgere, der har været meget aktive vedr. etablering af 

ældreboliger i Æblehaven i forbindelse med projektet om 

Byens Haver. Eva har tilbudt at skrive indlæg til 60PLUS om 

afskaffelse af klippekortet. 

 
4. Høringssvar.  

         Beslutning:  I punkt 4 – status for udvalgets arbejde – ændres afslutningen. 

   Punkt 5: OK 

Punkt 6 – reorganisering af Seniorhøjskolen: Punktet 

omformuleres bl.a. med påpegning af at Ældrerådet er 

bekymret for dårligere kvalitet som følge af forslaget.  

Muslimsk gravplads: Ændret formulering af udkastet. 

Punkt 9 og 10 er OK. 

   

5. Samskabt Tilsyn. 
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Beslutning: Tilsynene er nu i gang og punktet tages med som et fast punkt på 

dagsordenen. Visitators rolle blev drøftet i Hjemmeplejen-gruppen og drøftes i 

det tværgående kvalitetsnævn. 

   

    

6. Sager til orientering: 

   6.1 Nyt fra Danske Ældreråd 

    Temamøde i Ringsted 7/3. Program kommer senere. 

    Repræsentantskabsmøde på Nyborg Strand den 6. maj.

    

     

  6.2 Regionsældrerådet 

Temadag om Sundhed og teknologi 22. februar. Program 

kommer senere. 

       

7.  Eventuelt 

Beslutning: Snerydning i Roskilde Kommune: Ældrerådet laver et kort læserbrev 

om den mangelfulde snerydning, der har haft konsekvenser for mange borgere. 

 

8.  Godkendelse af endeligt referat 

 Beslutning: Godkendt. 

  

Det næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 5. februar 2024. 
 


